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kekirkens interesse, at vedkommende kan få 
ansættelse som præst. 

Efter forslaget bibeholdes den hidtidige 
adgang til ved kåring af en præst at se bort 
fra de almindelige uddannelseskrav. Regler- 
ne herom foreslås forenklet, idet der ikke 
opstilles bestemte krav til de pågældende 
personer, men alene kræves, at menigheden 
ønsker en bestemt person som præst, og, at 
biskoppen vurderer vedkommendes forud- 
sætninger -  herunder teologisk viden og mo- 
denhed -  som så tilfredsstillende, at biskop- 
pen kan påtage sig tilsynet med den pågæl- 
dende. 

Det er min hensigt som et afsluttende led i 
systematiseringen af den kirkelige lovgivning 
på et senere tidspunkt at forelægge Folketin- 
get forslag til en lov om ansættelse i stillinger 
i folkekirken. I begyndelsen af 1987 vil jeg 
nedsætte et udvalg med den opgave at udar- 
bejde forslag til en sådan lov. Da de ùddan- 
nelseskrav, der opstilles i det foreliggende 
lovforslag, indgår blandt de ansættelsesbetin- 
gelser, der skal være opfyldt for at opnå 
præstestilling i folkekirken, vil det muligvis 
være rimeligt til sin tid at overføre bestem- 
melserne til en sådan ansættelseslov. Denne 
omstændighed bør imidlertid ikke medføre 
en udsættelse af revisionen af uddannelses- 
kravene. 

Med disse bemærkninger skal jeg indstille 
lovforslaget til velvillig behandling i det høje 
Ting. 

Indenrigsministeren (Enggaard): 
Hermed skal jeg for Folketinget fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om kom- 

munal udligning og generelle tilskud til kom- 
muner og amtskommuner. (Indvandrerkommu- 
ner, økommuner). 

(Lovforslag hr. L 141). 
Der har fra kommunal side været ønske 

om, at flere kommuner skulle være omfattet 
af den særlige tilskudsordning vedrørende 
udgifter til indvandrere og flygtninge. 

Der har også været ønske om at give visse 
økommuner bedre vilkår. Det gælder Samsø, 
Læsø og Ærø. 

Disse ønsker imødekommes med dette lov- 
forslag. 

Det foreslås, at tilskudsordningen for ind- 
vandrerkommuner ændres til en udlignings- 
ordning omfattende alle kommuner, således 

at tilskud til kommuner med mange indvan- 
drere dels finansieres af det nuværende stats- 
tilskud, dels af et tilsvar fra kommuner med 
få indvandrere. 

Regeringen mener, det er rigtigt, at kom- 
munerne i fællesskab bærer disse udgifter. 

Samtidig tilkendegives det, at regeringen 
nu vil foretage en fornyet undersøgelse af 
udgiftsbehovet vedrørende indvandrere. 

I overensstemmelse med kommunernes 
ønske har regeringen imidlertid ment, at ud- 
videlsen af kredsen af tilskudsmodtagere bur- 
de gennemføres straks, også inden denne un- 
dersøgelse er afsluttet. 

Tilskudsordningen for økommuner fore- 
slås opretholdt, men tilskuddet foreslås forø- 
get med ca. 5 mill. kr. til 16 mill. kr. 

Samtidig foreslås det, at tilskuddet omlæg- 
ges til et egentligt bloktilskud. 

Med disse ord skal jeg indstille lovforsla- 
get til Folketingets velvillige behandling. 

Elisabeth Bruun Olesen (VS): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om besty- 
relsen af  Københavns Havnevæsen. (Medar- 
bejderrepræsen ta tion). 

(Lovforslag nr. L 140). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, 

der ledsager lovforslaget, og anbefaler det til 
Tingets velvillige behandling. 

Tinning (VS): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om begræns- 
ning af kviksølvforurening. 

(Beslutningsforslag nr. B 77). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Løvig Simonsen (S) : ; 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning, om den 
miljømæssige behandling af  kemisk fabrikati- 
on m.v. 

(Beslutningsforslag nr. B 78). , 
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Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 
slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Henning Nielsen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om genska- 

belse af Skjern Å-systemets selvrensende ef- 
fekt. 

(Beslutningsforslag nr. B 79). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Ole Espersen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om forbud 

mod våbentransporter. 
(Beslutningsforslag nr. B 80). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, 

der ledsager forslaget, og anbefaler det til 
Tingets velvillige behandling. 

Hanne Andersen (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg n1ig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om øget for- 

ældreindflydelse på daginstitutions- og dagple- 
jeområdet. 

(Beslutningsforslag nr. B 81). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, 

der ledsager beslutningsforslaget, og anbefa- 
ler det til Tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Første behandling af lovforslag nr. L 121: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tilskud 

til læplantning. 
Af landbrugsministeren (Britta Schall Hol- 

berg). 
(Fremsat 3/12 86). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lohmann (S): 

Det er lovlig sent, at dette lovforslag bliver 
fremsat, men det drejer sig altså om forlæn- 
gelse af loven om tilskud til læplantning. So- 
cialdemokratiet kan anbefale denne forlæn- 
gelse. 

Det, der måske kunne interessere lidt, var 
at få at vide, hvorfor man har haft disse sto- 
re problemer med en helt ny lov om læhegn, 
som der står i bemærkningerne. Der står og- 
så, at problemerne har været af både juridisk 
og administrativ karakter. I den forbindelse 
vil jeg gerne spørge ministeren, om regerin- 
gen slet ikke har overblik over lovgivningen i 
forhold til sit lovprogram. 

Grove (KF): 
Vi kan støtte dette lovforslag og håber på 

en hurtig behandling. 

Sønderby (V): 
Venstre kan også støtte dette lovforslag, og 

vi mener i forbindelse med al den debat, der 
er om landbruget, at der kan blive lidt læ om 
landbruget, når vi nu får mulighed for at la- 
ve læhegn to år længere. Miljødebatten har 
jo også vist, at der er behov for dette. 

Så vil jeg også godt lige nævne, at når det 
er nødvendigt at forlænge den eksisterende 
lov, så hænger det jo også sammen med, at 
mange af de læhegn, der blev lavet for år 
tilbage, består af én række. Nu laver man tre 
rækker læhegn, og det er ikke kun af hensyn 
til sandflugt, det er også af hensyn til det 
næste lovforslag, vi skal behandle: hjortelo- 
ven. Det er også af hensyn til miljøet, og jeg 
synes, det er godt, at vi får mulighed for at 
forlænge loven i to år. 

Vi vil støtte lovforslaget, og da det er sent 
fremsat, håber vi, at det kan gå hurtigt igen- 
nem Tinget. 

Inger Harms (SF): 
Ministeren har bedt om at få forlænget 

loven om tilskud til læplantning i to år. Lo- 
ven er faktisk ophørt med udgangen af 1986. 

SF finder, at læplantning er et meget vig- 
tigt område, der naturligvis først og fremmest 
skal være til gavn for landmanden selv, idet 
den medvirker til at undgå sandflugt og jord- 
fygning og dermed giver større sikkerhed for 
landbrugsproduktionen. På længere sigt skul- 
le læplantning også være medvirkende til at 
skabe et lunere klima også for landmanden, 


